
 

 

Sırbistan-Türkiye İş Forumu 

07 Eylül 2022, Belgrad 

 

Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip Erdoğan, 

Sırbistan Cumhurbaşkanı Sn. Aleksandar Vučić (Aleksandır 

Vucic), 

Sayın Bakanlarımız, 

İş Dünyamızın Değerli Temsilcileri 

 

Sizleri şahsım ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu – DEİK adına ismi 

Sırpça’da “Beyaz Şehir” anlamına gelen huzurlu ve aydınlık başkent 

Belgrad’dan saygıyla selamlıyorum. 

Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın yoğun 

diplomasi trafiği gerçekleştireceği bu ayda, resmi ziyaretler kapsamında 

gerçekleştirilecek olan Balkan ziyaretlerinin ikinci ayağı olan Sırbistan’da 

sizlerle bir arada olmaktan büyük mutluluk duyuyorum.  

Türkiye ve Sırbistan arasındaki ilişkilerin, son dönemlerde en 

yükseğe ulaşmışması sevindirici. İki ülke olarak birbirimizi "komşu ülke" 

olarak görerek, yakın ilişkiler geliştiriyoruz. Bu yakınlaşma elbette 

ekonomik ilişkilerimize de yansıyor. İki ülke dış ticaret hacmi 2021 yılında 

2 milyar $’a yakın gerçekleşti. 5 milyar $  ticaret hacmi hedefimizi 

yakalamak için daha çok gayret göstereceğiz. Devlet büyüklerimiz 



 

 

buradalar. Onlar önümüzü açacak, bizler de iş insanları olarak daha çok 

çalışacağız. 

Bu süreçte, önümüzü daha hızlı açacağına inandığımız birkaç 

hususu dile getirmek isterim. 

 Öncelikle iş dünyası olarak, ikili ekonomik ilişkilere büyük katkı 

sağlayacak olan ve 2019 Haziran ayında yürürlüğe giren revize 

Serbest Ticaret Anlaşması’nı (STA) iş dünyalarımızın bir fırsat 

olarak görüp en iyi şekilde değerlendireceğini umut ediyorum.  

 Ayrıca, Sırbistan tarafından açıklanan 14 milyar Avro değerindeki 

“Sırbistan 2025” programı alt yapı eksikliklerini gidermeyi amaçlıyor 

ki, Türk şirketlerinin yurt dışındaki alt yapı projelerindeki gücünü 

Sırbistan için de kullanabilmeliyiz. 

 Dijital teknolojiler alanında faaliyet gösteren şirketleri ekonomiden 

daha çok pay aldığı bir dönemdeyiz. DEİK olarak, bu durumun ve 

teknoloji ile dijitalleşmenin önemimin uzun yıllardır farkındayız. Bu 

sebeple, dijital ekonomi ve dijitalleşmeye hem hızlı uyum sağlamak, 

hem de ön açmak için, Dijital Teknolojiler İş Konseyimizi kurduk. Bu 

noktada Sırbistan ve Türkiye arasında teknoloji ve dijital dönüşüm 

alanında iş birliğini önemsiyoruz. Bu alanda her iki ülke iş 

insanlarımızın yapacağı iş birliği sadece iki ülke için değil bölge 

içinde önemli gelişmelere başlangıç olacaktır. 

 İlaç ve kimya alanlarında da önemli fırsatlar var. İlaç üretimi ve sağlık 

hizmetleri konusunda önemli bir seviyeye çıkan Türkiye en doğru 

partner olacaktır. 



 

 

 Altyapı, inşaat, otomotiv, tarım ve hayvancılık, teksil ile turizm 

sektörlerinde de iş birliğimizi geliştirmeliyiz.  

 Bunlara ilaveten, bilgi ve networkun özellikle günümüz dünyasında 

ne kadar önemli olduğu malum. DEİK ailemizin tüm dünyaya 

yayılmış 151 İş Konseyine ait networkünü, Sırp dostlarımızla birlikte 

kullanmaya her zaman hazırız. 

Sözlerimi bir Sırp atasözüyle sonlandırmak isterim. Sırp 

doslarımızın, “Tane tane bir demet, taş üstüne taş bir kale” diye bir söz 

kullandıklarını duydum.  

Biz de bugün burada, tanelerden demetler oluşturmak, taş üstüne 

taş koyarak ticaret ve yatırım ilişkilerimizi geliştirmek için buradayız. 

Bugünkü iş forumumuzun da bu adımlar için büyük bir fırsat olduğunu 

düşünüyorum. 

Bu duygularla, başta Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip 

Erdoğan, Sırbistan Cumhurbaşkanı Sn. Aleksandar Vučić (Aleksandır 

Vucic) ve Bakanlarımız olmak üzere programımıza katılanlara, ana 

sponsorumuz 3T Grup’a, altın sponsorumuz Halkbank’a, gümüş 

sponsorlarımız Kalyon Enerji, Yapı Merkezi, Atez Yazılım ile Salcano’ya 

ve programda emeği geçen herkese teşekkür ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 

 
 


